الخطوة 3 من برنامج "أنت سوري أنت أخي" لجمعية الناس للناس

Third step of the program “you are Syrian, you are my brother” by Annas Linnas Association

1- توزيع هدايا على أطفال مدرستي شحيم والمغيرية الرسميتين
السبت 12-1-2012 ومن ضمن برنامج "أنت سوري أنت أخي" قامت جمعية الناس للناس ممثلة بالأب عبدو رعد والسيد أيمن عاشور والمختار يوسف مارون، بالتعاون مع جمعية التنمية للإنسان والبيئة ممثلة بالسيد عبداللطيف شامدين وعدد من أعضائها، وعدد من ممثلي جمعية النجدة الشعبية الفرنسية، وجمعية مانونيت الأمريكية بتوزبع هدايا على الأطفال في مدرستي شحيم والمغيرية الرسميتين. عدد كبير من هؤلاء الأطفال تركوا مدارسهم في سوريا بسبب العنف الدائر هناك. عبر الأطفال عن فرحتهم وكلهم يتمنون انتهاء الصراع في سوريا للعودة إلى بيوتهم ومدارسهم هناك.

والهدايا هي تقدمة كريمة من جمعية مانونيت الكندية والأمريكية، ضمن حملة مساعدة تطال السوريين النازحين بالتعاون مع جمعية التنمية للإنسان والبيئة اللبنانية. أما الهدية فهي تربوية وصحية، عبارة عن كيسين يحوي أحدهما دفاتر وأقلاما والثاني صابونا ومناشف ومعجون أسنان...

تمنى الجميع للطلاب النجاح وتمنوا للسوريين منهم العودة سريعا إلى بلادهم وانتهاء الحرب. شكر الأب رعد ممثلي الجمعيات، عارضا للمآسي التي يتعرض لها الأطفال السوريون وعدم قدرة لبنان على المساعدة المطلوبة، فأطفال لبنان أصلا لا تستطيع الحكومة اللبنانية تلبية احتياجاتهم الصحية والمدرسية والاجتماعية. إليهم الضغط بما أمكن على الحكومات الغربية لوقف بيع السلاح وافتعال المشاكل، ومساعدة الدول الفقيرة تربويا وسلاميا للوصول إلى الحلول. أما الأطفال ورغم الفرح، فلم يستطع العديد منهم لا سيما السوريون أخفاء دمعتهم...

الصور على الوصلة:

https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152442509725323.942397.776445322&type=1
1- Distribution of gifts to children of Chehim & AL-Meghairie official schools
On Saturday 12/01/2013 within the frame of "You are Syrian you are my brother" program; Annas Linnas Association, represented by father Abdo Raad, Mr. Ayman Ashour and Mr. Joseph Maroon (the mayor of Joun), in collaboration with the Association of Development for People and Environment represented by AbdelLatif Chamdeen and other members. In addition to representation from the French Public Emergency, and American Mennonite Committee, gifts were distributed to all the children in the two official schools in Meghairie and Chehim.
A large number of these children left their schools in Syria because of the violence there. The Children expressed their joy and all of them wish to end the conflict in Syria to return to their homes and schools there.
The gifts are the kind donation of the American Canadian Mennonite Committee, within the frame of a campaign affecting the Syrians displaced in cooperation with the Association of Development for People and the Environment of Lebanon.

The gift is educational health items: “two bags containing notebooks and pens, soap, towels, toothpaste...”
The delegation wished the Students success and wished the Syrians of them to quickly return to their country and the end of the war. Father Raad thanked representatives of associations, and explained the tragedies experienced by the Syrian children and the difficulties that the Lebanese government has to response even to the social, educational and health needs of Lebanese children. An effort should be done for possible pressure on Western governments to stop financing the war and creating problems, and instead, to help developing countries to enhance peace and education in order to reach solutions.

 Some of the children especially Syrians and despite the joy, could not hide their tears.
Images on the link:

https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152442509725323.942397.776445322&type=1
2- توزيع هدايا على أطفال مدرسة دير المخلص
الأربعاء 16-1-2013 ومن ضمن برنامج "أنت سوري أنت أخي" قامت جمعية الناس للناس ممثلة بالأب عبدو رعد والسيدة ريتا أنطون بالتعاون مع جمعية التنمية للإنسان والبيئة ممثلة بالسيد عبد اللطيف شامدين والحاج الزعتري، بتوزبع هدايا على الأطفال في مدرسة دير المخلص جون الشوف. وقد استقبلت المدرسة لهذا العام عددا من الطلاب السوريين النازحين بسبب الحرب في سوريا. كانت كلمات لممثلي الجمعيتين دعت الطلاب إلى العمل بجد ونشاط وإلى التفكير بعدد كبير من الأطفال في العالم لم يستطيعوا دخول المدرسة بسبب الأوضاع الصعبة التي يعيشونها أمنيا أو اقتصاديا في بلدانهم.

والهدايا هي تقدمة كريمة من جمعية مانونيت الكندية والأمريكية. أما الهدية فهي تربوية وصحية، عبارة عن كيسين يحوي أحدهما دفاتر وأقلاما والثاني صابونا ومناشف ومعجون أسنان...

سبق التوزيع صلاة تبريك المياه وتكريس الطلاب والمدرسة، وشرح عن معنى الرش بالمياه المقدسة، وعن ضرورة أن يتطهر الإنسان من خطاياه ليكون نقيا ومقدسا. 

الصور على الوصلة:

https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152453390210323.943489.776445322&type=1
2- Distribution of gifts to children of Saint Savior schools:
On Wednesday 16/01/2013, within the frame of "You are Syrian, you are my brother" program; Annas Linnas Association represented by father Abdo Raad, in collaboration with the Association of Development for People and the Environment, represented by Mr. AldulLatif Chamdeen and AL-Haj AL-Zaatari; gifts were distributed to children in Deir AL-Moukhalis school, Joun, AL-Chouf. The school has already received a number of Syrian children who have been displaced due to the war in Syrian.
The representatives made speeches inviting the children to work hard and think about other children over the world who couldn’t go to school due to difficult security and economic situation in their countries. 
The gifts are the kind donation of the American Canadian Mennonite Committee, within the frame of a campaign affecting the Syrians displaced.
The gift is educational health items: two bags containing notebooks and pens, soap, towels, toothpaste...

The distribution was preceded by blessing the water and children, and they were explained the meaning of the ceremony of spry the water and the necessity to purify the human from sins to become holy.

Images on the link:
https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152453390210323.943489.776445322&type=1
